

ပျမနွားဒီဝိုင်တြင့် လိင်တော့ပုခပ်ကွရ ဒဂ်စွဗြဲပျခားဆက္ကံခံရမးကို အဆံးသတုဗျေခင်း

ပျပ်နာကိုအေပျခပ်သည့် ဝိုင်ဝိုင်ဇေး၊
စီးပြားဇေး သံဝင်းသပ်ကွစုပု၏ အဒွှပ်ပီ



အမ်းသိမ်းမီးဝိုင်ဝိုင် မိနင်းကလေးမီးတို့သည် ဒဂ်စွယုခပ်လောကတြင့် ပါဝင်ပွားဇေးကောင်း ဝေသမ်ခေပျခင်းသည် ပျမနွားဒီဝိုင်၏ ဒီမိုကရေစီဝိုင်ဝိုင် စီးပြားဇေးဆိုလှ တိုးတကွ့အတြက အေပျခပ်အမ်ကုပျစွည့်။ သို့ရာတြင့် အမ်းသီးဦးဇေးထကု ၂၈% ပိုနည်းဝေသာ အမ်းသိမ်းတို့သည် မိုဘိုင်းလွှဲနင်း ဝိုင်ဝိုင်အတြင်းရှိ အတ္တနကုဝင်ဇေးကွသံဝင်းပျပ်ပိဗြဲည့် မူလနည်းလမ်းမီးဝိုင်ဝိုင် ဒဂ်စွကွဗြဲမုး က်ဗူးဝိုင်ဝိုင် အသံဝင်းခမ်းရှိဝေသာ ပျခားနားမးအမ်းမီးတို့လှိုင်းဆက္ကပုနေသည့် အေတြါ အခက်တို့ကို ရရှိပိဗြဲကွသည့် ဝေသာတြင့်ည့်။ ထိုကြာဟမးကို ပိုမိုကောင်းမြန္နာ နားလည့်ဝိုင်ဝိုင်အတြက ကုဗြဲဒုဂ်ပိသည် ပျမနွားဒီဝိုင်ရှိ လိင်တော့ပုခပ်ကွရ ဒဂ်စွဗြဲပျခားမးအ တြင့် မညှုကွမ့် လုပုဆောဗြဲပျခင်းမရှိဝေသည့် ဝိုင်ဝိုင်ဇေးစီးပြားဇေး အေသးစိတု ဝေဝန္နနူးစးစးတစုပိ လုပုဆောဗြဲည့်။ ဤတြင့်ဝိုင်ဝိုင်မီးဝိုင်ပုပုထားသည့် အစီအရန္တအပျည့်အစံပုက မညှုကေဘေးဖယားပျခင်းခံနေရမပီး မညှုကေဘေးဖယားပျခင်းခံ ဝေနေရဗုကောင်း အနည်းငယ်ပျခားနားသည့်အုမစုပိ ထိုပျခားနားမးအား ဝေလွှဲခင်းဝိုင်ဝိုင် အံဝင်ြဲဖုစုအောင့် ဖန္နီးထားမပီး လကုတြါကသည့် ဝေထကွ့အခက်ပျပ်ခင်းဝိုင်ဝိုင်တကြ တင့်ပုပုထားပါသည်။

ကမာတေးဒုဂ်တစုမုးတြင့် အမ်းမိညီမ့်တြာပင့် အတ္တနကုဝင်ဇေးကု အသံဝင်းပျပ်ခြင့်ကင်းမဲ့ဝေနေသာ အမ်းသိမ်း ၃.၉ သနးရှိသည်။

သတင်းအမ်ကွလကုဝိုင်ဝိုင် ဆက္ကယုခပ်နည်းပညာမီး (ICTs) ဝိုင်ဝိုင် ဂ်ဒီပီတို့၏ စနစ်သော လကွ့အတည့်ပျပ်မးတို့ ဗုကားတြင့် တိုကွိုကွုပန္နလွန ပတ္တကွ့ရှိဝေခပ်ပီး ကမာတေးကုလသမဂါအမြို့ဝိုင်ဝိုင် အျခားဝေသာအမြို့အစည်းမီးက ICTs ဝိုင်ဝိုင် ကမာတေးကုလသမဂါ ဝေရဂ္ဂသည့်ခိုင်မဲ့ဝေသာ မြို့မဖီးဇေးရည့်နင်းက တစွယုခပ်ဝိုင်ဝိုင်အားလံဝင်းတို့ ဗုကားရှိ အမ်ကွဆက္ကစုအေဗုကောင်း ရှင်း လင်းတြာ ထုတုဗေပျခင်းပုခပ်ခွဲဗုကမပီးပျစွည့်။ ဝေယုယုအားပျဖင့် ICTs ဝိုင်ဝိုင်အတိအက်အားပျဖင့် အတ္တနကုဝင်ဇေးကု သံဝင်းမြိုင်ဝိုင်တို့ သည့် ကုစားမးတစုမဟုတ် ဝေရဂ္ဂသည့်ခိုင်မဲ့ပီး ညီဇွေသာ စီးပြားဇေးဒုဂ် လူမးဇေးမြို့မဖီးတိုးတကွ့၏ အေရပေဝေသာ အစိတု အပိုင်းတစုပျစွည့်။ ထိုဗုကောင်း ကမာတေးဒုဂ်တစုမုးတြင့် အတ္တနကုဝင်ဇေးကု အသံဝင်းပျပ်ခြင့်မရှိဝေသာ ၃.၉ သနးရှိခေပျခင်း အတြကု

“4G မိုဘိုင်းတယွီဖုနင်း ဝေဆောဗြဲတြက ကမာတေးပုက ကွဲခေရာတြအားလံဝင်းနဲ့ ဝိုင်ဝိုင်ယွီမရတိုးနင်းနဲ့ (ပျမနွားဒီဝိုင်) ဝေစးကြကွဲအဒွှပ် ၀ငံဇေးကုခေပပါတယ။ ဒီအုမစုပိကွတည့်နဲ့ကဘဲ အျခားဘယုပျပ်ပျခင်းလံဇေး မူဝါဒထကွ့ဆို အောင့်ပျမုတ္တုပျပ်ပျခင်းလံမးတစု ပျစုစုအောင့် ပုပီးပိုပိုဝိုင်ဝိုင်တယ။”
- လကွ ရိဖယူ ဇေးသားဝေသာ မထု၊ ၂၀၁၆။

အေလးအနက္ကးရမည့် ICT စီးပြားဇေးစနစ်တြကု အမ်ကေသဂ်ကုပျစွည့်။ ICTs သည့် မြို့မဖီးဇေး လုပုနင်းစဗြဲး ဂြဲည့်ဝေကောင်း မြို့မဖီးဇေးလုပုနင်းစဗြဲးတို့၏ အက်ဒိုက်ဇေးအတြကွည့်ဝေကောင်း မွဲတမးရှိဝေစရန် ပိုမိုပီး ဗုကားဝင်ဇေးပေလံ ဝေပေးလာသည့်ဝိုင်ဝိုင်အမ် ICT ဝင်ဇေးကွသံဝင်းပျပ်ခြင့်၊ ကုဗြဲမုးကင်ဗူးမီးဝိုင်ဝိုင် အက်ဒိုက်ဇေးမီး မရရှိသူမီးတို့သည် အမ်းမိညီမ့်တြာပင့် ဝေလံဝေခိုင်ဝေသာဝေဒသရှိ အမ်းသိမ်းမီး၊ ဝေလံဝေသာဝေဒသမုအမ်းသိမ်းမီး၊ စာမတတုဝေသာအမ်းသိမ်းမီး သို့မဟုတ် အသကု အရိယူကီးရင့်ဝေသာ အမ်းသိမ်းမီးပျစွကမပီး အမ်ကေယွီတြီးပြားဝေစေသာ ဝေဘေးဖယုရမးပျစွည့်။^၂

ပျမနွားဒီဝိုင်၏ ဝိုင်ဝိုင်ဇေးဒုဂ် နည်းပညာဆိုလှ ပျပ်ပျခင်းပုပုလဲမး

ပျမနွားဒီဝိုင်သည် စနစ်သားဝိုင်ဝိုင်ဇေးဒုဂ် စီးပြားဇေးအေပျဟင်းအလဲဒုဂ် လိုကွကွီမးရှိဝေသာ နည်းပညာပိုင်းဆိုလှ ပျပ်ပျခင်း ပျဟင်းလဲမးတစုပိ ပျစွနင်းခေပါသည်။ ဤဝိုင်ဝိုင်သည့် ဒီမိုကရေစီဆန္ဒပီး ဝေစးကြကွီအေပျခပ်သည့် စီးပြားဇေးတစုပိ ပျဟင်းလဲမးနည်းဝိုင်ဝိုင်အမ် ICTs က ပိုမိုမီးပျဟင်းဝေသာအလုပုကွိုင်း၊ တိုးတကုဝေသာပညာဇေးဒုဂ် ပျမနွားဒီဝိုင်ရှိ အျခားဝေသာ ပျပ်ပျခင်းပုပုလဲမးမီးကို ပိုပီးပျခင်းတို့အတြကု အလားအလားဒုဂ်စည့်ပီး အေကောင်းပျမုးတြာရှိခေနေပါသည်။ သို့ရာတြင့် မညီမ့်သေလာကုပျစုဝေသာ မိုဘိုင်း ICT အသံဝင်းအေဆာဗြဲးတို့ကို လကွ့အသံဝင်းပျပ်မီးနင်းထားမု လိင်တော့ပုခပ်ကု လူမီး ဝေရပျမးဒုဂ် လူမးစီးပြားဆိုလှ မည်းဝေဗုကောင်းမီးဝေပင့်တြင့် မညီမ့်ပျစုခေသည်။ အမ်းသီးမီးဒုဂ် အမ်းသိမ်းမီးတို့က ဝေတြါခက်စီးစားရ ဝေသာ ICT ဝင်ဇေးကွသံဝင်းပျပ်ခြင့်၊ အရည့်ခင်းမီးဒုဂ် အက်ဒိုက်ဇေးတို့ရှိ ကြာပျခားမီးတို့ကို လိင်တော့ပုခပ်ကွရ ဒဂ်စု တယု ခြပျခားဆက္ကမးဟုခေခေသည်။

အပူပေးစနစ်ကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအခွင့်အလမ်းများ အဆိုပါဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းသည်

အပူပေးစနစ်ကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအခွင့်အလမ်းများ အဆိုပါဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းသည်

ဤမေးခွန်းကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် IREX က ဝင်ရောက်ပါ။ စီးပွားရေး ဝေဖန်ရေး (PEA) ကို လိုက်နာရန်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေး တစ်ခုခုကို ရေးဆွဲပေးပါ။ ထိုသို့လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။

လုပ်ငန်းစဉ်များအားဖြင့် အခန်းကဏ္ဍများကို ဖွဲ့စည်းပေးပါ။ အခန်းကဏ္ဍများကို ဖွဲ့စည်းပေးပါ။ အခန်းကဏ္ဍများကို ဖွဲ့စည်းပေးပါ။



လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းများ

အခွင့်အလမ်းများ

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။

- ➔ ၁။ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။
- ➔ ၂။ လိုက်နာရန်အတွက် ICTs ဝင်ရောက်မှုအခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။
- ➔ ၃။ အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။
- ➔ ၄။ လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။



အလွန်အရေးကြီးသော အခွင့်အလမ်းများ

ICT ကို လိုက်နာရန်အတွက် လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးပါသည်။

၃။ ICTsအသုံးပြုခြင်းပျံ့နှံ့မှုအားမြှင့်တင်ပေးရေးအတွက် အကျိုးစီးပွားအားမြှင့်တင်ပေးရေးနှင့် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

အချိန်မီအချိန်အတိုင်း သူတို့၏ ICT အသုံးပြုမှုများကို အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည့် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည့် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

။ ပျံ့နှံ့မှုအားမြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

ပျံ့နှံ့မှုအားမြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

အလုံခြုံမှုရှိပြီးချိန်အတွက်

အစိုးရနှင့် INGO သွန်းနှံမှုများကို ရရှိနိုင်စေရန်အတွက် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရမည်။ အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည့် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

အလုံခြုံမှုရှိပြီးချိန်အတွက်

ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီ CSR ကနဦး အစီအစဉ်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။ အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည့် အချိန်မီအချိန်အတိုင်း အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။

၁။ ICTs ကြောင့် ဟောပြောချက်၊ ဆောင်ရွက်ရန်၊ ကြံ့ခိုင်မှုနှင့် စုစည်းခြင်းများကို သို့မဟုတ် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ World Bank Group, ICTs and MDGs: A World Bank Group Perspective, December 2003 ကြည့်ရှုပါ။

၂။ ITU, ICT Facts and Figures 2016 (Geneva: ITU, 2016)

၃။ McKinsey & Company, "Offline and Falling Behind: Barriers to Internet Adoption," September 2014.

၄။ ဥပမာ - အဲဒါနဲ့ပဲ ဘာသာစကားတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဗဟုသုတဆိုင်ရာ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် အားပေးခြင်းပြုလုပ်ရမည်။ 10 Steps to Helping Communities Create Early Grade Reading Materials with Bloom ကြည့်ရှုပါ။

၅။ ဥပမာ - ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပျံ့နှံ့မှုအားမြှင့်တင်ပေးခြင်း စမ်းသပ်မှုများကို ပျံ့နှံ့မှုအားမြှင့်တင်ပေးခြင်း ရရှိနိုင်စေရန်အတွက် ဝါဒနှင့်သို့လို့ နည်းပညာနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ကြီးက ပျံ့နှံ့မှုအားမြှင့်တင်ပေးခြင်း the mobile-first information literacy curriculum ကြည့်ရှုပါ။